
Protokół Nr 08/07 
z posiedzenia Komisji Samorządu Terytorialnego 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 
w dniu 8.11.2007 roku 

 
 
Obrady Komisji prowadziła Pani Agnieszka Szlęk – Przewodnicząca Komisji 
Samorządu Terytorialnego.  
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji i zaproszeni goście zgodnie  
z listami obecności (załącznik nr 1 i 2).  
 
 
Porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie sprawozdania z działalności Regionalnej Organizacji 
Turystycznej Województwa Świętokrzyskiego w I półroczu 2007 roku. 

 
2. Informacja na temat stanu agroturystyki i ekoturystyki w województwie 
świętokrzyskim. 

 
3. Informacja na temat zabezpieczenia muzealiów pod względem ochrony 

przeciwpoŜarowej i fizycznej w instytucjach kultury – wojewódzkich 
jednostkach organizacyjnych. 

 
4. Przyjęcie planu pracy komisji. 
 

5. Sprawy róŜne. 
 
 
Przewodnicząca zaproponowała zmianę kolejności realizacji porządku obrad. 
W punkcie 1. znalazła się „Informacja na temat zabezpieczenia muzealiów pod 
względem ochrony przeciwpoŜarowej i fizycznej w instytucjach kultury – 
wojewódzkich jednostkach organizacyjnych”.  
 
Ad. 1. 
 Informacja na temat zabezpieczenia muzealiów pod względem ochrony 
przeciwpoŜarowej i fizycznej w instytucjach kultury – wojewódzkich 
jednostkach organizacyjnych. (zał. 5) 
 
Janusz Łach – Pełnomocnik ds. Ochrony Informacji Niejawnych zreferował 
załączony materiał. Zaznaczył, Ŝe w Muzeum Wsi Kieleckiej trzeba 
zdecydowanie rozwinąć ochronę, bo ten dział jest niewystarczający. Niezbędne 
teŜ jest doprowadzenie jeszcze jednej nitki wody, poniewaŜ nie ma jej  



w Sektorze Świętokrzyskim. Dodatkowo chciałby, Ŝeby na końcu obiektu 
znajdowało się urządzenie, w którym ochroniarze podbijaliby karty. Obawia się, 
Ŝe normalnie nie docierają tam podczas obchodu. 
Kolejnym problemem muzeum jest brak ogrodzenia, to teŜ trzeba jak 
najszybciej uzupełnić. 
Z nowego budynku Biblioteki Publicznej jest bardzo zadowolony, uwaŜa, Ŝe to 
obiekt na miarę XXI wieku. 
Biblioteka Pedagogiczna nie ma moŜliwości przeniesienia, znajdują się tam 
ogromne zbiory, w tym duŜo białych kruków. RównieŜ korzystających jest 
bardzo wielu. Byłoby dobrze, Ŝeby poprawić zabezpieczenia i zrobić coś, Ŝeby 
równieŜ z tych kruków moŜna było korzystać. 
Muzeum Narodowe – ochrona jest dobra, ludzie szkoleni z ostrą bronią. 
Chciałby tam tylko przeprowadzić próbę ewakuacji. 
 
W dyskusji uczestniczyli: Janusz Łach, Wiesław Woszczyna, Agnieszka Szlęk  
i Mieczysław Gębski. Skutkiem dyskusji jest propozycja przygotowania 
wniosku do Zarządu Województwa o przygotowanie informacji o 
bezpieczeństwie przeciwpoŜarowym w jednostkach kultury i zarządzaniu 
kryzysowym. 
Poza tym chcieliby zawnioskować do Marszałka o dofinansowanie Muzeum 
Wsi Kieleckiej. 
Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości. 
 
Ad.2. 
Przyjęcie sprawozdania z działalności Regionalnej Organizacji Turystycznej 
Województwa Świętokrzyskiego w I półroczu 2007 roku. (zał. 3) 
 
Jacek Kowalczyk – Dyrektor Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, 
Sportu i Turystyki oraz Prezes ROT przeprowadził prezentację multimedialną 
zapoznającą z działalnością ROT-u.  
Zaznaczył, Ŝe w naszym kraju w sprawie turystyki wszystkie działania 
zaczynane są jakby od tyłu. Czeka, Ŝe wreszcie ten temat ruszy w jakimś 
sensownym kierunku. 
 
W dyskusji uczestniczyli: Wiesław Woszczyna, Mieczysław Gębski i Jacek 
Kowalczyk. Radni są bardzo zadowoleni z działalności Dyrektora i doceniają 
jego poświęcenie. Liczą, Ŝe uda się wreszcie rozwinąć na większą skalę w 
naszym województwie. Wiceprzewodniczący Komisji zwrócił teŜ uwagę na 
brak opcji turystyka zimowa na naszych mapach. 
 
Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości. 
 
 



Ad. 3. 
Informacja na temat zabezpieczenia muzealiów pod względem ochrony 
przeciwpoŜarowej i fizycznej w instytucjach kultury – wojewódzkich 
jednostkach organizacyjnych. (zał. 4) 
 
Zdzisław Pniewski – Wiceprezes Świętokrzyskiej Izby Rolniczej zreferował 
załączony materiał. Dodał teŜ kilka uwag z pozycji rolnika posiadającego 
gospodarstwo agroturystyczne. UwaŜa, Ŝe taka działalność wymaga ogromnej 
pracy, ale właściwie nie da się Ŝyć z jednego, niewspółpracującego z innymi 
gospodarstwa. 
 
Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości. 
 
Ad. 4. 
Przyjęcie planu pracy komisji. (zał. 6) 
 
Radni przedstawili swoje propozycje dotyczące tematyki bezpieczeństwa 
przeciwpoŜarowego, przeciwpowodziowego i cywilnego, które zostały 
wprowadzone do planu pracy. 
 
Posiedzenie zakończyło się o godz. 12.20. 
 
Protokół sporządziła 
Daria Biskup-Kozik 
 
 

Przewodnicząca Komisji 
     
 
      Agnieszka Szlęk 


